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Milí čtenáři!

Léto je nepochybně za námi a podzim před námi. A před 
námi jsou i další Kobylnické listy. 

Rada obce v uplynulém období schválila pořízení cvičeb-
ních strojů, které aktuálně již kolem cyklostezky byly 
instalovány. Dále by se v následujících měsících měly 
do Hloušku doplňovat agility překážky pro psy a po obci 
budeme měnit již zašlé orientační značení. Také jsme na 
obecní úřad pořídili platební terminál a je tak možné pla-
tit nově i platební kartou.

Jedním z větších připravovaných projektů je i studie k za-
držování vody v krajině v okolí obce. Proběhl workshop 
a komentovaná procházka pro veřejnost a jakmile bude 
studie zpracovaná, proběhne i veřejná prezentace navrho-
vaných opatření.

V čem jsme také pokročili je studie úprav parku u soko-
lovny. Studie je již zpracovaná a dává nám jasnou vizi bu-
doucího uspořádání parku a cíl, ke kterému se má obec 
postupnými kroky blížit. 

Nejen o těchto tématech si v aktuálním čísle můžete po-
číst. Přeji vám všem příjemné čtení a pohodový podzim!

Michael Ulbrich, starosta obce
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Zastupitelstvo obce se sešlo na svém 
červnovém veřejném zasedání a pro-
jednávalo zejména následující záleži-
tosti:

ZÁVĚREČNÝ ÚČET A  ROČNÍ 
ÚČETNÍ ZÁVĚRKA OBCE 
KOBYLNICE ZA ROK 2023
Závěrečný účet spolu se zprávou 
o  výsledcích přezkoumání hospo-
daření obce za uplynulý kalendářní 
rok musí zastupitelstvo obce projed-
nat vždy do 30. června následujícího 
roku. Schválený závěrečný účet je 
zveřejněn na internetových strán-
kách obce. Podrobnější informace 
pak byly zveřejněny v minulém čísle 
Kobylnických listů.

STANOVY DOBROVOLNÉHO 
SVAZKU OBCÍ ŠLAPANICKO
Dobrovolný svazek obcí Šlapanic-
ko v  souvislosti se změnou zákona 
o  obcích mění své stanovy. Nově je 
do stanov navrženo zakomponovat 
možnost rady svazku jednat kore-
spondenčně (per rollam). Dále je také 
doplněna zákonná úprava pro změny 
stanov, jak vyplývá z  novely zákona 
o  obcích. Zastupitelstvo obce nové 
stanovy schválilo.

VEŘEJNOPRÁVNÍ SMLOUVA 
O  VÝKONU ÚKOLŮ OBECNÍ 
POLICIE
V  souvislosti s  připravovaným za-
váděním úsekového měření v  obci 
zastupitelstvo schválilo veřejnopráv-
ní smlouvu o  výkonu úkolů obecní 
policie, protože provozovat měři-
če rychlosti obec samostatně není 
oprávněna. Městská policie Šlapani-
ce bude vykonávat v obci dohled nad 
bezpečností a  plynulostí provozu na 
pozemních komunikacích, a  to pro-

Informace ze
zastupitelstva 
obce

váděním úsekového měření rychlosti 
vozidel pomocí stacionárních radarů. 
Tuto činnost bude městská policie 
vykonávat pro obec bezplatně, při-
čemž případné výnosy pokut jsou dle 
zákona o  silničním provozu příjmy 
města Šlapanice, v  jejichž pravomo-
ci je projednávání těchto přestupků. 
Předložená veřejnoprávní smlouva 
se vztahuje pouze na úsekové měření 
rychlosti, žádné další činnosti měst-
ská policie v obci vykonávat nebude.

OBECNĚ ZÁVAZNÁ VYHLÁŠKA 
O NOČNÍM KLIDU
Restaurace Sokolovna Kobylnice po-
žádala z  důvodu zrušení letní noci 
dne 31.  5.  2024 o  zařazení nového 
náhradního termínu konání akce do 
obecně závazné vyhlášky o  nočním 
klidu na den 28. 6. 2024. Zastupitel-
stvo úpravu obecně závazné vyhlášky 
schválilo.

Michael Ulbrich, starosta obce

Informace
z rady obce
Od poslední uzávěrky Kobylnických 
listů se rada obce sešla celkem na 
6 schůzích a řešila zejména následu-
jící záležitosti (všechna přijatá usne-
sení jsou pak ke stažení na interneto-
vých stránkách obce):

JMENOVÁNÍ PŘEDSEDKYNĚ 
KOMISE PRO DĚTI A MLÁDEŽ
Novou předsedkyní komise pro děti 
a  mládež byla, po odstoupení před-
chozí předsedkyně, jmenována Ma-
rie Chlupová.

ZÁSTUPCI OBCE VE ŠKOLSKÉ 
RADĚ ZŠ A MŠ KOBYLNICE
Od července letošního roku byly ra-
dou obce do školské rady za zřizo-
vatele jmenováni starosta Michael 
Ulbrich a  místostarostka Martina 
Zlatníková.

PŘÍPRAVA VÝBĚROVÉHO 
ŘÍZENÍ NA PROJEKTANTA 
HORNÍHO DVORA
V  návaznosti na zpracovanou archi-
tektonickou studii Horního dvora 
byly osloveny jednotlivé subjekty 
s žádostí o zpracování cenové nabíd-
ky na zadání a  administraci veřejné 
zakázky na zpracování projektové do-
kumentace Horního dvora. Schvále-
na byla EU LEGAL ADVISORY, s.r.o.

STUDIE PROVEDITELNOSTI 
PRO IMPLEMENTACI 
KOMUNITNÍ ENERGETIKY 
V OBCI
Na základě účasti zástupců obce na 
několika seminářích a  setkáních 
k problematice komunitní energetiky 
a  po jednáních se zástupci PROEN-
VAS s.r.o. rada obce schválila zpraco-
vání studie proveditelnosti pro imple-
mentaci komunitní energetiky v obci 
Kobylnice v oblasti využití obnovitel-
ných zdrojů energie.

POŘÍZENÍ CVIČEBNÍCH 
STROJŮ
Rada obce schválila objednání nových 
cvičebních strojů k cyklostezce u no-
vého rybníka. Na realizaci jsme také 
dostali dotaci od Jihomoravského 
kraje ve výši 125.000 Kč.

PROJEKT REVITALIZACE 
ZELENĚ V LOKALITÁCH 
K MOHYLE MÍRU A BORKY
Obec objednala u spolku Rezekvítek, 
z.s., zpracování projektu revitalizace 
krajinné zeleně ve dvou oblastech, 
a to v oblasti kolem polní cesty k Mo-
hyle míru a  v  oblasti Borky. Projekt 
je rozdělen na několik etap, které by 
se mohly postupně v následujících le-
tech realizovat. Celkové náklady (vč. 
následné péče) jsou odhadované na 
9,2 mil. Kč vč. DPH. Aktuálně řešíme 
žádost o poskytnutí dotace od Agen-
tury ochrany přírody a krajiny, která 
je až do výše 5 mil. Kč.
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Volby do krajských zastupitelstev 
České republiky se uskuteční ve 
dnech 20. a  21.  září  2024. Volební 
místnosti budou otevřeny v pátek od 
14:00 do 22:00 hodin a  v  sobotu od 
8:00 do 14:00 hodin.

Volební místnost:

Zasedací místnost Obecního úřadu 
Kobylnice  – 1. patro, Na Budínku 
240, Kobylnice.

Kdo může volit:

Do zastupitelstev krajů má právo vo-
lit každý státní občan České republi-
ky, který alespoň ve druhý den voleb 
dosáhl věku nejméně 18 let a  je při-
hlášen k trvalému pobytu v obci, kte-
rá náleží do územního obvodu kraje.

Voličské průkazy:

Od vyhlášení voleb může volič, který 
nebude moci volit ve svém volebním 
okrsku, požádat o vydání voličského 
průkazu. Žádosti se podávají Obecní-
mu úřadu Kobylnice.

Hlasovací lístky:

Voliči dostanou hlasovací lístky do 
schránek nejpozději 17. září. Hlasova-
cí lístky budou k dispozici i ve volební 
místnosti.

Přenosná volební schránka:

Volič může ze závažných, zejména 
zdravotních důvodů požádat o to, aby 
mohl hlasovat mimo volební míst-
nost Obecní úřad Kobylnice na tel. 
čísle 544 228 383 a ve dnech voleb vo-
lební komisi na tel. čísle 544 244 810.

Volby do 
zastupitelstev 
krajů

Polámané 
stromy 
podél 
cyklostezky

Alena Ulbrichová

Po vichřici došlo ke zlomení kmenů 
několika stromů, převážně lip, podél 
cyklostezky. Stromy se nezlomily 
jen tak. Byly předtím napadeny hou-
senkou drvopleně obecného. Jed-
ná se o  poměrně velkou housenku 
motýla  – můry. Do dřeva udělá ne-
nápadnou dírku a  vylíhlá housenka 
následně pod kůrou vytvoří rozsáhlé 
chodbičky – požery. Takto narušené 
dřevo je náchylné při větru ke zlo-
mení. Zamezit škodám způsobených 
housenkami je velmi obtížné. Fungu-
je jen častá prohlídka kmenů a  me-
chanická likvidace housenky. Což 
je při velkém množství vysázených 
stromů a  zpočátku nenápadně malé 
dírce v  kmenu velmi obtížné. Boj 
s  tímto škůdcem však nevzdáváme, 
stromy budeme častěji prohlížet, na-
padené stromy ošetřovat štěpařským 
voskem a zajišťovat úvazky.

Platební 
terminál 
na obecním 
úřadě
Při placení na obecním úřadě jste se 
často ptali, zda je možné platit kar-
tou. Od září to možné je. Nově jsme 
na obecní úřad pořídili platební ter-
minál a veškeré platby je nyní možné 
zaplatit kartou. K  placení správních 
a  místních poplatků tak tedy již ne-
musíte nosit hotovost.

Michael Ulbrich, starosta obce

ELEKTROMOBIL PRO POTŘEBY 
OBCE
S ohledem na stáří současného obec-
ního automobilu byly schváleny za-
dávací podmínky pro výběrové řízení 
na nový elektromobil, a to dle podmí-
nek Státního fondu životního prostře-
dí, od kterého obec získala dotaci ve 
výš 390.000 Kč. V rámci výběrového 
řízení byla vybrána Hyundai Kona.

MÍSTNÍ ORIENTAČNÍ SYSTÉM
S  ohledem na současné stáří orien-
tačního značení po obci rada obce 
schválila objednání nového. K  rea-
lizaci by mělo dojít v  následujících 
týdnech.

AGILITY PŘEKÁŽKY PRO PSY
Rada obce schválila objednání agi-
lity překážek v  Hloušku. Aktuálně 
již byly provedeny drobné terénní 
úpravy a  v  následujících týdnech by 
měly být instalovány samotné pře-
kážky a související oplocení.

Michael Ulbrich, starosta obce

Třídění 
odpadů
Hliníkové nápojové obaly se tu a tam 
objeví snad v  každé domácnosti. Je 
opět potřeba věnovat pozornost sym-
bolu na obalu. Obaly se symbolem 
s  písmeny AL třídíme na sběrném 
dvoře zvlášť. Tyto plechovky odváží-
me do sběrny kovových odpadů do 
Sokolnic. Obaly se symbolem FE lze 
vhazovat do kontejneru na železo na 
sběrném dvoře. Jsou dále odváženy 
a zpracovány s ostatním železem.

Alena Ulbrichová



 

Za uplynulé čtvrtletí oslavili 
narozeniny tito jubilanti:

DUBEN
81 let Marie Smetanová

81 let Miroslava Chudáčková

83 let Karol Ládi

83 let Růžena Rudolecká

86 let Amalie Rybnikářová

KVĚTEN
83 let Anna Vrábelová

86 let František Beneš

92 let Marie Bednářová

Naši
jubilanti
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IT poradna

Martina Zlatníková,
místostarostka obce

Obec Kobylnice pro Vás připravila IT 
poradnu. Bude probíhat 2× měsíčně 
v zasedací místnosti obecního úřadu. 
První termín 20. září pak proběhne 
v klubovně za knihovnou.

Termíny:

 20. 9. 2024  16-18 hod.

 27. 9. 2024  8-10 hod.

 11. 10. 2024  8-10 hod.

 25. 10. 2024  16-18 hod.

IT Poradna je určena všem, kteří 
potřebují poradit s  běžnými problé-
my týkajícími se mobilů, počítačů 
nebo jiných elektronických zařízení. 
Ať už jde o  nastavení, instalaci apli-
kací nebo zlepšení jejich fungování, 
zastavte se a  rádi vám pomůžeme 
s tím, co potřebujete. Neváhejte se na 
našeho poradce obrátit s  jakýmkoli 
problémem.

Poradna je pro naše občany zdarma.

22. 10. 2024 od 18 hod. se bude v za-
sedací místnosti obecního úřadu ko-
nat seminář na téma systémy státní 
správy.

Cítíte se ztraceni v  nových systé-
mech státní správy? Jsou Vám cizí 
pojmy datová schránka, e-identita 
a  egovernment a  nevíte si rady, kde 
například najdete velký technický 
průkaz k vašemu automobilu a další? 
Pak je seminář určen přímo Vám. Na 
semináři Vám představíme systém 
fungování elektronické identity ob-
čana, její klíčové aspekty a nejnovější 
trendy v  této oblasti. Seznámíte se 
s  bezpečnostními prostředky a  jak 
je efektivně využívat. Na kurzu bu-
dou prezentovány praktické příkla-
dy a  ukázky použití identity občana 
v  různých oblastech při komunikaci 
se státní zprávou. Buďte v  obraze 
s nejnovějšími technologiemi ale zá-
roveň chraňte svou identitu efektiv-
něji než kdy dříve!

Práce na 
veřejné 
zeleni
V  uplynulém čtvrtletí jsme v  měsí-
cích červen a  červenec vlivem dešti-
vého počasí převážně sekali trávu, 
stříhali keře a  pleli záhony. Jednu 
sobotu jsme uklízeli polámané větve 
po bouřce. V  srpnu jsme například 
natřeli most u  sokolovny, vyčistili 
parkoviště na ulici Táborské a někte-
ré zanesené kanálové vpusti podél 
komunikací. Rozvezli jsme zemi-
nu do děr po pařezech v  travnatých 
plochách. Také jsme namontovali 
lavičku k polní cestě vedoucí od hři-
ště k Borkům a ořezali větve u polní 
cesty v Hloušku. Dodavatelská firma 
provedla srovnání terénu na louce 
v Hloušku.

Alena Ulbrichová

Sázíme 
stromy

Michael Ulbrich, starosta obce

Obec v  minulém roce navázala spo-
lupráci se Sázíme stromy, z. ú. Spo-
lečně jsme vytipovali 2 lokality pro 
možnou výsadbu stromů, a to kolem 
polní cesty pod letištěm a kolem cy-
klostezky na Praci. Současně jsme 
se domluvili i  s  okolními starosty 
obcí Ponětovice a  Prace, že bychom 
tuto výsadbu realizovali společný-
mi silami. Sázíme stromy zajišťovali 
sponzory výsadby a jakmile bylo vše 
připraveno, domluvili jsme se na ter-
mínu výsadby, který by měl proběh-
nout na podzim letošního roku. Cel-
kem bude vysázeno 36 stromů a cca 
60 keřů.
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Michael Ulbrich, starosta obce

Michael Ulbrich, starosta obce

Na začátku minulého roku jsme se 
v  rámci obce zúčastnili ve Křtinách 
konference k  problematice zadržo-
vání vody v krajině, v rámci které byl 
mimo jiné prezentován tzv. model 
Živá krajina. Studie zpracovávaná 
v  rámci této koncepce řeší adaptaci 
krajiny na klimatickou změnu. Pro-
tože je takto řešen komplexně celý 
extravilán obce, rozhodli jsme se na 
radě obce, že zpracování této studie 
pro obec Kobylnice objednáme, aby-
chom případná budoucí opatření ne-
dělali nahodile, ale v rámci uceleného 
zpracovaného přístupu.

Smyslem a cílem modelu Živá krajina 
je systematicky adaptovat krajinu na 
změnu klimatu, a to zejména cestou 
nápravy její hydrologické struktu-
ry a  biodiverzity. Takto napravená 
krajina je odolnější vůči přívalovým 
povodním a suchu, má větší chladící 
efekt, vyšší větrolamnost a  vodní či 
větrnou erozi sníženou na minimum, 
což umožní daleko efektivnější zádrž 
vody než dnes.

Zároveň se nám také podařilo na 
zpracování této studie získat 100% 
dotaci od Agentury ochrany přírody 
a krajiny ve výši 828.850 Kč.

Součástí zpracovávání této studie 
je i  zapojení veřejnosti. V  sobotu 

MUNIPOLIS
Vážení občané,

spustili jsme pro vás službu MUNI-
POLIS, díky které vás nyní budeme 
efektivně informovat přímo do va-
šeho telefonu. Přihlaste se k odběru 
informací a  už nikdy nezmeškáte 
důležité novinky a upozornění z naší 
samosprávy.

Informace podle vašich zájmů vám 
budeme posílat e-mailem, SMS nebo 
jako zprávu do aplikace. Služba je 
ZDARMA! A  co vám přihlášení do 
MUNIPOLIS přináší?

• Upozornění na krizové události  – 
výpadky energií, blížící se vichřice, 
dopravní uzavírky, varování před po-
domními prodejci, apod.

• Novinky a  důležitá upozornění 
z úřadu – poplatky, obecní zpravodaj, 
digitalizované hlášení z  amplionů 
a další.

• Pozvánky na kulturní a sportovní akce

• Možnost vyjádřit svůj názor v onli-
ne anketách

• Mobilní aplikaci samosprávy s uži-
tečnými funkcemi

V  registračním procesu si můžete 
sami nastavit, jaké typy informací vás 
zajímají (např. kultura, doprava, ma-
jitelé zvířat). Doporučujeme vyplnit 
vaše telefonní číslo a ulici, abychom 
vás mohli rychle varovat v  případě 
nečekaných událostí (např. havárie 
vody, přívalové deště apod.)

Vaše údaje jsou v bezpečí a v souladu 
s GDPR.

PŘIHLASTE SE K  ODBĚRU INFOR-
MACÍ ZDE: kobylnice.munipolis.cz

Registrovat se můžete také osobně 
přímo na našem úřadu. Rádi vám po-
můžeme. Ofi ciální aplikaci MUNIPO-
LIS naší samosprávy si můžete stáh-
nout přímo na App Store nebo Google 
Play. Poté si stačí přidat naši obec 
a budete mít informace vždy po ruce.

22. června proběhla v parku u soko-
lovny v rámci Dne muziky pro zdraví 
úvodní prezentace projektu. Na za-
čátku měsíce září se uskutečnil na 
obecním úřadě workshop k mapová-
ní, v  rámci kterého proběhlo zaško-
lení a instalace mobilní mapovací ap-
likace, seznámení s procesem sběru 
dat v  terénu a praktické cvičení ma-
pování krajiny v  okolí. Dále se také 
uskutečnila komentovaná procházka 
po okolí obce, jejíž součástí bylo před-
stavení projektu Živá krajina, a  to 
včetně plánovaných realizací přírodě 
blízkých opatření.

Podrobnosti ke zpracovávané studii 
jsou pak také k dispozici na interne-
tové stránce https://www.zivakraji-
na.info/KOBYLNICE
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STUDIE  PARKU
U  SOKOLOVNY
V  návaznosti na zpracovanou 

studii nové sokolovny nechala 
obec zpracovat i související stu-

dii úprav parku před sokolovnou. Co 
o zpracované studii říkají architekti:

Studie se věnuje architektonickému 
návrhu parku u  sokolovny. Upravuje 
stávající funkce a přidává nové. Dnes je 
srdcem prostoru velký betonový taneč-
ní parket v  travnaté ploše obklopený 
vzrostlou zelení. Kolem parketu je sou-
středěno posezení, pódium a sklad pro 
venkovní aktivity. Místo slouží pro čet-
né obecní akce – hody, koncerty, dětské 
dny a také jako místo pro posezení před 
restaurací umístěné v sokolovně.

Lokalita je hojně využívána, proto obec 
přišla se zadáním místo revitalizovat 
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a  doplnit o  potřebné funkce. Nevyho-
vující pódium i  sklad bude zbourán 
a nahradí ho budova tvaru písmene „L“ 
s funkcí pódia i skladu. Navíc přibude 
společenská místnost se zázemím pro 
rodinné oslavy, schůze spolků a  mož-
ností druhého výčepu při venkovních 
akcích. V  objektu bude dále veřejné 
WC, místnost pro zázemí kapel a pro-
stor pro tříděný odpad. Nový objekt 
uzavře prostor na straně protilehlé 
k  sokolovně. Jeho fasáda z  opálených 
dřevěných latěk a podloubí z ocelových 
sloupů bude působit lehce. Bude z  něj 
vyčnívat hmota pódia z  pohledového 
betonu s plasticky pojednaným znakem 
obce a  betonová kolonáda. Ta vytvoří 
důstojný vstup – bránu do lokality a zá-
roveň definuje jasnou hranici mezi do-
pravními plochami a čiste rekreačním 
prostorem parku. Návrh bude fungovat 
za současného provozu, při stavbě nové 
budovy sokolovny i po jejím dokončení.

Jaké přínosy nám plánované úpravy 
tedy zejména přinesou? Bude jed-
noznačně oddělen prostor parku od 
prostoru parkoviště před hasičkou, 
a  to vstupní kolonádou. Dojde také 
k  přesunutí vstupního chodníku, 
čímž dojde k oddělení herní části par-
ku od části s posezením. U sokolovny 
také vzniknou nová parkovací místa. 
Park dostane i  moderní podium se 
zázemím a  sousední společenskou 
místností.

Celková realizace je navázaná i  na 
případnou stavbu nové budovy so-
kolovny, se kterou musí být koordi-
nována. Aktuálně tedy nemůžeme 
stanovit přesný termín, kdy bychom 
k  realizaci přistoupili. Samotná pří-
prava dokumentace a  zajištění sta-
vebního povolení zabere ze zkušenos-
tí jistě několik let. Touto zpracovanou 
studií máme nicméně jasnou vizi 
toho, kam chceme park v  následují-
cích letech směřovat. Některé drobné 
úpravy nicméně začínáme realizovat 
již nyní, a to například rozšiřováním 
kapacity parku úpravou jednotlivých 
stolů a lavic.
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Po delší době u nás v Kobylnicích pro-
bíhají stavební práce. Aktuálně se zde 
sešly 4 investiční záměry  – přesun 
elektrického vedení do země, obnova 
veřejného osvětlení, optická síť spo-
lečnosti CETIN a  optická síť společ-
nosti VIVO CONNECTION.

PŘESUN ELEKTRICKÉHO 
VEDENÍ DO ZEMĚ
EG.D slibuje přesunout distribuč-
ní soustavu do země již několik let. 
Ozvali se na konci srpna minulého 
roku a obratem jsme se domluvili na 
schůzce, na které obci bylo sděleno, 
že za 2 týdny začínají se stavbou. 
Stavbu pro EG.D realizuje Střední 
škola elektrotechnická a  energetic-
ká Sokolnice, výkopové práce a  po-
kládku dlažby dělají externí firmy. 
Územní rozhodnutí na stavbu bylo 
vydáno již v  květnu 2022. Nakonec 
v září 2023 byla stavba na ulicích Tá-
borská a Ponětovická skutečně zahá-
jena. Nicméně ze strany EG.D nebyla 
v  následujících měsících uzavřena 
smlouva s  realizátorem stavby a  ta 
se proto musela přerušit a o několik 
měsíců posunout. Původní plánovaný 
termín dokončení těchto dvou ulic 
byl rázem pryč. Proč nakonec zahá-
jení stavby bylo takto zdrženo je mi 
záhadou.

Už na začátku stavby jsem také po-
žadoval, aby se nejméně jednou za 
2 týdny konaly kontrolní dny za účas-
ti obce (prý vůbec není zvykem, aby 
obce něco takového po EG.D požado-
valy). Tyto kontrolní dny pravidelně 
probíhají a  snažíme se tlačit na co 

Informace 
o probíhajících 
stavebních 
záměrech 
v obci 
Kobylnice

nejsnadnější průběh stavby. Bohužel 
obec tzv. tahá za kratší konec pro-
vazu… Kvalita prací subdodavatelů, 
kteří vyhráli výběrové řízení na vý-
kopové a zemní práce, je v některých 
případech značně pochybná. Stává se 
nicméně, že i po několika kontrolních 
dnech a zápisech ve stavebním dení-
ku připomínky obce stále nejsou do-
řešeny. Možnosti obce, jak si vynutit 
jejich realizaci, jsou bohužel poměr-
ně malé. To nás nicméně neodrazuje 
od toho, abychom naše požadavky 
prosazovali.

Každé ulici, na které měla být stavba 
zahájena, jsem předem zasílal infor-
mační dopis, kde byly mimo jiné uve-
deny kontakty na odpovědné osoby 
za stavbu a se kterými je možné jaké-
koliv připomínky řešit. V případě ja-
kýchkoliv problémů se proto prosím 
neváhejte na tyto osoby obrátit.

OBNOVA VEŘEJNÉHO 
OSVĚTLENÍ
Protože v  rámci přesunu elektrické-
ho vedení do země budou odstraněny 
i související sloupy, na kterých je i ve-
řejné osvětlení, je potřeba řešit i slou-
py nové. Obec realizaci již několik 
let nechává odsunutou, aby probíha-
la společně se záměrem EG.D a aby 
obec nebyla neustále rozkopaná. Ten-
to souběh prací probíhá.

OPTICKÉ SÍTĚ
Historicky jsou v  naší obci vybudo-
vány 2 telekomunikační sítě ve vlast-
nictví 2 subjektů. Oba subjekty mají 
záměr na realizaci nové sítě v  obci. 
V  rámci všech vyjádření obec jed-
noznačně požadovala, aby stavební 
práce probíhaly souběžně s pracemi 
EG.D. U společnosti VIVO CONNEC-
TION koordinace probíhá a sítě jsou 
ukládány souběžně do výkopů EG.D. 
Pro společnost CETIN obec souhlas 
s  požadavkem současné koordina-
ce s  EG.D vydala v  listopadu  2022 
a  je součástí i  vydaného územního 
rozhodnutí z  února  2024. Začátkem 

roku jsem se sešel i  se zástupci CE-
TIN, kde jsem požadavek na souběh 
s  probíhajícími pracemi zdůrazňo-
val. Od té doby se ze strany CETIN 
nicméně nic nedělo. Co se nicméně 
dělo, bylo pokračování ostatních pra-
cí v obci. Až po důrazném telefonátu, 
že kdyby toto obec věděla dříve, že by 
nikdy se záměrem nesouhlasila, se 
příprava ze strany CETIN rozběhla.

Aktuálně tedy na ulici Na Návsi (kde 
nicméně koordinace nebyla plánova-
ná) probíhá stavba společnosti CETIN 
a bude dále probíhat i na ulicích Tá-
borská a Ponětovická a dle možností 
i  koordinovaně na ostatních částech 
obce. Jak jsem se již zmínil, v  obci 
jsou 2 telekomunikační sítě a je tedy 
možné, že do jednotlivých domů bu-
dou přivedeny 2 přípojky z obou dvou 
sítí.

Pokud máte jakékoliv připomínky 
k  probíhajícím stavbám, obracejte 
se prosím primárně na stavbyvedou-
cí jednotlivých záměrů, kteří jsou 
schopni mnohem rychleji řešit pří-
padné připomínky. Dále je také mož-
né se samozřejmě obracet i na obec, 
nejlépe emailem na starosta@kobyl-
nice.cz, a  já email přepošlu k řešení 
odpovědným pracovníkům a budeme 
jej také následně řešit i na nejbližším 
kontrolním dni.
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obce
ze života
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Zprávičky 
ze školky
Před prázdninami jsme se rozloučili 
s  předškoláky a  skvěle si užili výlet 
na zámek v Miloticích. Letní prázdni-
ny plné sluníčka nás všechny nabily 
energií a my se s chutí pouštíme do 
nového školního roku. Nově bude ma-
teřskou školu vést Mgr. Lenka Ruč-
ková a na děti se velmi těší i nová paní 
učitelka Jana Peclová. Děti budou ve 
věkově smíšených třídách – smyslem 
principu věkově heterogenních tříd 
je vytvořit dětem v skupině mnohem 
větší prostor pro spolupráci. Děti se 
tak učí navzájem způsobem, který 
nemohou nahradit ani učitelé, ani 
rodiče.

Celý rok bude plný aktivit a  akcí. 
Hned v  září vyrazíme do muzea ve 
Šlapanicích na edukativní program 
„Kde žijí princezny“. Děti prostřed-
nictvím výstavy zavedeme do kou-
zelné říše, kde kromě princezen žijí 
i  další pohádkové bytosti. Ponoříme 
se do tůně k  vodníkovi, chytíme po-
ťouchlého skřítka nebo oživíme spící 
loutky. Dozvíme se také, jaké prin-
cezny žily přímo ve Šlapanicích.

Naplánovaná je také návštěva Do-
mova pro seniory v Sokolnicích. Děti 
jistě potěší jeho místní obyvatele 
svou přítomností, bezprostředností, 
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povídáním, zpěvem, obrázky nebo si 
s babičkami a dědečky zahrají stolní 
hru.

Děti pak potěší návštěva divadla Kej-
kle a pohádka „O Šípkové Růžence“.

Od října budou zahájeny kroužky 
v mateřské škole, děti absolvují pre-
ventivní program v  oblasti požární 
ochrany „Hasík“.

Čeká nás také „chlupatá“ návštěva 
speciálně vycvičeného pejska a  jeho 
majitelky  – canisterapie. Na úvod 
si s  dětmi povíme, co za plemeno 
pejska přišlo a  popíšeme si ho, dále 
si řekneme, jak se k  takovému psu 
chovat, případně si také vysvětlí-
me, jak se chovat k  cizím pejskům. 
Pro procvičení jemné motoriky jsou 
v  programu zahrnuté aktivity jako 
manipulace s  obojkem / vodítkem / 
karabinami, otevíraní dózičky s  pa-
mlsky a  krmení pamlskem, hlazení 
a  česaní psa. Do programu je také 
zařazeno házení aportu, vodění psa. 
Dále jsou k procvičování myšlení na-
chystané různé pracovní listy, oma-
lovánky, puzzle, kartičky, a nakonec 
pro každé dítě pamětní list.

Dlouhodobě bude do práce v  mateř-
ské škole zařazena lokomoce  – po-
hybová činnost zaměřená především 
na pohybovou všestrannost, obrat-
nost a  správné držení těla. Rozvíjet 
všestrannost znamená zapojovat 
všechny hlavní svalové skupiny, sti-
mulovat všechny pohybové schop-
nosti a  osvojovat si základy širšího 
okruhu pohybových dovedností. Cí-
lem našeho cvičení je vytvořit u dětí 
co nejširší pohybový fond, ze kterého 
pak budou čerpat v  pozdějších ob-
dobích například i  při dlouhodobém 
tréninku již konkrétně vybraných 
sportů.

Teď už je ve třídách vše připraveno 
a my se moc těšíme na nově přícho-
zí děti do školky a  jsme moc zvěda-
ví, jak ty, které už do školky chodily, 
přes prázdniny vyrostly a  na vše co 
společně zažijeme.

Mezinárodní den dětí jsme oslavili 
1.  června. Děti řádily na skákacím 
hradu. Velký úspěch měly projížďky 
na ponících a dvouhodinový program 
vedený animátorkou, kde v hlavní roli 
bylo tančení na písničky, ale i různé 
soutěže.

Věříme, že si děti svůj den užily.

Na konci měsíce června jsme se s dět-
mi a se školním rokem rozloučili akcí 
„Hurá prázdniny“.

Pro děti byly připraveny dva skáka-
cí hrady, hrací koutek pro nejmen-
ší, nechyběly projížďky na ponících, 
malování na obličej a střílení vodními 
pistolkami na terče.

Účast děti byla hojná i za počasí, kte-
ré předvedlo celou škálu svých proje-
vů. Slunečno, oblačno a zataženo se 
střídalo s  lehkým deštěm a  větrem 
a my doufáme, že byly děti spokojené 
a mohly vykročit pravou nohou směr 
prázdniny.

Na obou akcích nechyběl sladko-sla-
ný krámek s  různými dobrotami, 
za které děkujeme maminkám, ba-
bičkám a všem, kdo napekl.

Nesmí chybět poděkování členkám 
komise pro děti a mládež, že akce při-
pravily.

Mezinárodní 
den dětí
a „Hurá 
prázdniny“

za komisi pro děti a mládež 
Marie Chlupová

Zdravíme Vás po prázdninách a těší-
me se na spolupráci a  nové zážitky 
s dětmi ve školní družině.

Advent je sice ještě daleko, ale už teď 
máme plány na zajímavou hru.

Rádi bychom Vás pozvali na putování 
po Kobylnickém svítícím adventním 
kalendáři.

K  tomu ale potřebujeme 24 rodin, 
které budou ochotné rozsvítit vyzdo-
bené okno s číslovkou daného dne.

Přidejte se k nám a společně zpříjem-
níme adventní čas nám všem.

Bližší informace a  přihlašování ro-
din je do konce září na emailu: 
druzinakobylnice@gmail.com nebo 
osobně ve školní družině.

Školní 
družina

vychovatelky školní družiny

Sboreček
Ohlédnutí za minulým školním ro-
kem - Sboreček 17 srdcí se zúčastnil 
mnoho akcí:

• natočení nové znělky pro hlášení 
obecního rozhlasu

• natáčení reportáže do České televize
• vánoční vystoupení
• vítání občánků
• soutěž o  nejlepší píseň o  hradu 

Bezděz
• vystoupení na Den matek a otců
• charitativní vystoupení Den muzi-

ky pro zdraví
Ani v  tomto školním roce nechce-
me zahálet a  připravujeme pro Vás 
ve spolupráci se ZŠ a  MŠ Kobylnice 
mnoho akcí, včetně vánočního diva-
delního představení.

Těšíme na Vás!

paní učitelky Lenka a Jana.
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Tradiční kobylnické hody v roce 
2024 proběhly o  víkendu 9. 
až 11.  srpna. Scházet jsme se 

začali již koncem dubna, abychom 
všechno zvládli secvičit a  připravit. 
Naše nácviky probíhaly jednou týd-
ně, o prázdninách pak dvakrát týdně, 
v  prostorách kobylnické sokolovny, 
kterou nám k tomuto účelu propůjčil 
Sokol. V rámci příprav jsme pak na-
vštívili několikery hody v  okolí, na-
příklad Bedřichovice, Sokolnice, Po-
nětovice, Telnice, Jiříkovice, Měnín 
a Šakvice.

Letos se nás do kroje obléklo oprav-
du hodně, šlo nás osmnáct párů a tři 
sklepníci, celkově tak naše chasa čí-
tala 39 osob. Vedení celé chasy a úděl 
hlavních stárků v tomto roce padl na 
Patrika Floriana a Adélu Zlatníkovou. 
Dalšími páry byly Jonáš Zlatník a Ga-
briela Hamříková, Josef Fišer a Sára 
Kameníková, Martin Metelka a Ema 
Šnáblová, David Lošťák a Tereza Klaš-
ková, Filip Mífek a Nikol Kryštofová, 
Adam Štefl a  Sofie Šestáková, Ond-
řej Soukop a  Klára Šustrová, Jakub 
Soukop a Natálie Mazalová, Vratislav 
Cenek a  Magdalena Dvořáková, Ja-
kub Řehulka a  Ema Zlatníková, Dan 
Sedlák a  Tereza Valentová, Jiří Ště-
pánek a Adriana Pastyříková, Marek 
Novotný a Veronika Chvátalová, Ond-
řej Šteffan a Lucie Peclová, Jan Fojtík 
a Markéta Klašková, Jiří Vaňura a Ka-
rolína Šteffanová a  Vojtěch Smetana 
a  Eliška Valášková. O  víno se celé 
hody starali sklepníci Patrik Julínek, 
Lukáš Prosecký a Filip Maixner.

Hodový víkend jsme zahájili sta-
věním máje, které začalo v  pátek 
v 17 hodin. I přes počáteční obtíže se 
nám nakonec podařilo máju postavit 
a ta teď na nějakou dobu bude kobyl-
nický park zdobit. Po stavění máje 
se od 20 hodin pokračovalo diskoté-
kou s DJ Benittem. My stárci jsme si 
v pauze mezi stavěním máje a večer-
ní zábavou zašli užít veselí kolotočů.

V sobotu ráno se stárci vydali na zva-
ní po obci. Poctivě zvali všechny, koho 
potkali a  nejednou tak vytvořili vel-
mi dlouhou kolonu aut. Ve 20 hodin 
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jsme zahájili večerní zábavu. Náš 
nástup proběhl ve čtvrt na devět a ná-
sledně se slova na chvíli ujal hlavní 
stárek. Po celý večer se tančilo a zpí-
valo, proběhla i mašličková a nachys-
taná byla bohatá tombola. Jako kaž-
dý rok, i  letos jsme měli připravené 
půlnoční překvapení, konkrétně na 
motivy pohádek a filmů, na které se 
můžete podívat na našem instagra-
mu. Po celý večer nám hrála skupina 
SABRIN Band.

Krojovaná hodová neděle začala ve 
13:30 hod mší svatou, která se konala 
u zvonice. Na konci mše pan starosta 
předal hodové právo hlavnímu stár-
kovi. Po mši následoval průvod obcí, 
který měl čtyři zastávky se zpěvem 
a  tancem  – křižovatka ulic Poněto-
vická a Táborská, u hasičky, u školy 
a u horního dvora – a zakončili jsme 
ho v parku. Odpolední zábava začala 
v  16:00 hod naším nástupem a  poté 
jsme zatancovali českou besedu. Až 
do 18 hodin jsme společně s návštěv-
níky tancovali, zpívali a také přivítali 

všechny děti, ať už byly v kroji nebo 
ne. Večerní zábava následně pokračo-
vala od 20 hodin. Na začátku večerní 
zábavy jsme si pro návštěvníky při-
pravili moravskou besedu, v  průbě-
hu večera pak proběhla i mašličková 
a  díky většímu počtu přespolních 
krojovaných i  jejich nástup, na kte-
rý navazoval verbuňk. O půlnoci pak 
proběhlo vynášení stárků do hospo-
dy, kde jsme hody zakončili a  napo-
sledy si zazpívali. Po celý den nás 
provázela DH Skoroňáci.

Rádi bychom poděkovali všem kape-
lám, sponzorům, hospodě a  dalším, 
kteří se jakkoliv podíleli na organi-
zaci našich hodů. Velké poděkování 
také patří těm, kteří se o nás starali 
v průběhu průvodu, ať už se jednalo 
o chlazené nápoje, větráčky, led nebo 
rozprašovače. A  na závěr musíme 
poděkovat také Vám všem, kdo jste 
přišli, doufáme, že jste si naše hody 
užili alespoň tak jako my. Těšíme se 
na Vás zase za rok!
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V letošním školním roce zůstává zá-
kladním principem preventivní stra-
tegie na naší škole osvojování základ-
ních kompetencí v  oblasti zdravého 
životního stylu a  rozvoj dovedností, 
které podpoří děti v tom, aby si vytvo-
řily vhodné návyky a postoje k sobě 
a druhým lidem.

Každý další školní rok přináší nové 
podněty, nápady a zkušenosti, na je-
jichž základě hledáme pokud možno 
efektivní cesty vedoucí ke zkvalitnění 
vlivu na naše žáky.

Máme novou školní psycholožku Mgr. 
Veroniku Pilátovou, která bude dochá-
zet do všech tříd s  tématy etické vý-
chovy. Za velmi důležitou považujeme 
prevenci, v  rámci níž se budeme za-
měřovat na prohlubování komunikač-
ních dovedností mezi učitelem, rodiči 
a žákem, posilování sebevědomí, sebe-
úcty a vzájemné úcty, řešení konflik-
tů, překonávání překážek i smyslupl-
né trávení volného času.

Mgr. Ilona Foralová, 
školní metodik prevence

Preventivní 
program ZŠ 
Kobylnice

Klub 
aktivních 
seniorů 
KLAS 
v Kobylnicích
V  dnešním článku bych Vás chtěla 
seznámit se začátky Klubu aktiv-
ních seniorů v naší vesnici. Byl zalo-
žen v roce 2009. Je nutné se zmínit 
o  zakladatelce našeho klubu. Byla 
to tehdejší starostka, paní Ing. Dana 
Šmídová. Tuto skvělou dámu napad-
lo, že by se mohli starší občané v klu-
bu scházet a  tím tak částečně vypl-
nit svůj volný čas. Dále nám věnoval 
pozornost i bývalý starosta, pan Ing. 
Lubomír Šmíd. Oběma patří naše po-
děkování. Během krátké doby měl 
klub 8 členek. Muži k nám nikdy za 
těch 15 let nenašli cestu. Od počátku 
založení klubu se jezdilo na různé 

vynikající zájezdy, podnikali jsme 
pochody, jezdili na hrady a  zámky, 
navštěvovali brněnskou hvězdárnu 
apod. Vždy jsme cestovali hromad-
nou veřejnou dopravou. Na samém 
počátku byly schůzky v  místnosti 
klubovny za knihovnou. Po čtyřech 
letech činnosti jsme se z  malé klu-
bovny přestěhovali do zasedací míst-
nosti OÚ Kobylnice a  scházíme se 
tam doposud. Léta běží a některé se-
niorky už opustily naše řady, přesto 
jim patří naše vzpomínky. V součas-
né době se schází v klubu 18 - 20 čle-
nů, vlastně žen. Letos v únoru přijal 
pozvání rodák Kobylnic, pan Jaroslav 
Muselík. Zalíbila se mu naše činnost 
a  pravidelně nás navštěvuje, i  když 
bydlí v  Moravanech u  Brna. Po shr-
nutí veškeré činnosti konstatujeme, 
že se nám v klubu docela daří. Ještě 
závěrem musím vyzvednout vedení 
a  zastupitele naší obce, včetně pana 
starosty za to, že nám po celou dobu 
jsou oporou. Děkuji také paní Jaro-
slavě Urbánkové, která nám pravi-

za KLAS, 
Ing. Zdena Karmazínová

delně tiskne potřebné materiály na 
trénink paměti.

Členové Klubu seniorů se scháze-
jí každé druhé pondělí v  měsíci od 
9 do 11 hodin. Poslední naše setkání se 
uskutečnilo 17.  června  2024. Domlu-
vily jsme se, že si před prázdninami 
uspořádáme posezení u  kávy a  zá-
kusku. Sešly jsme se, a  aby to naše 
setkání mělo zajímavější průběh, tak 
jsem spolu s paní Jaroslavou Urbánko-
vou vytvořily pro seniorky vysvědčení. 
Seniorky byly překvapené a  zároveň 
nadšené. Přikládám foto.

Srdečně Vás zveme mezi nás!
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Rudolf Staněk, 
manažer DSO Šlapanicko

Začíná stavba druhé etapy cyklostezek 
na Pozořicku
Dobrovolný svazek obcí Šlapanicko 
(DSO) podepsal smlouvu na stavbu 
druhé etapy cyklostezek na Pozo-
řicku. Vznikne zde 5 nových úseků 
v délce 3,97 km. Celková cena díla je 
51,7 mil. Kč. Na základě výsledků vý-
běrového řízení je zhotovitelem firma 
PORR a.s.

Stavba začne v  polovině září  2024, 
předpokládané datum ukončení je 
začátkem července 2025.

Stavba je podpořena dotací z Integro-
vaného regionálního operačního pro-
gramu (IROP) prostřednictvím Minis-
terstva pro místní rozvoj. Výše dotace 
je 85 % způsobilých výdajů. Finančně 
nás podpořil také Jihomoravský kraj 
a  zbývající část nákladů hradí DSO 
prostřednictvím investičních příspěv-
ků členských obcí, přes které budou 
nové trasy procházet.

Těšíme se, že cyklisté, chodci, běžci, 
bruslaři i maminky s kočárky budou 
moci využívat další část sítě našich 
bezpečných cyklostezek.
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KOBYLNICE VČERA A DNES:  
PŘÍBĚHY MÍSTNÍCH NÁZVŮ
Naše malá obec skrývá příběhy, kte-
ré postupně mizí z našeho povědomí. 
Budovy, které kdysi stály na svých 
pevných základech, místa, která byla 
svědky každodenního života místních 
obyvatel, či názvy, které rezonovaly 
v  běžné mluvě  – to vše se postupně 
vytrácí a zůstává pouze v paměti ně-
kolika starousedlíků nebo ve starých 
záznamech. Tento článek některá 
místa připomene.

Horní a dolní dvůr
Tak jako velká část rolnických obcí 
i  Kobylnice měly své dvory, kde se 
choval dobytek a zpracovávala úroda 
z  panství. Horní dvůr poznáte snad-
no podle výrazné cihlové zdi na ulici 
Sokolnická, dolní dvůr je skryt za ga-
rážemi Za Dvorem.

Kobylnice patřily k panství sokolnic-
kému, které v roce 1705 koupil Wal-
ter Xaver z Ditrichštejna a po 150 le-
tech jej odkoupili hrabata Mitrovští. 
Ve východní části horního dvora stále 
stojí bývalá ovčírna, ve které dříve 
bydlel i  dráb, který kontroloval, zda 
poddaní chodí do roboty.

Poslední Vladimír Mitrovský odešel 
po konci 2. sv. války do Vídně, maje-
tek byl zkonfiskován a  majitelem se 
v r. 1946 stal Ing. Bartůněk, v r. 1949 
převzaly statky do správy Českoslo-
venské státní statky a poté se v roce 
1957 staly součástí JZD.

Dnes patří dolní dvůr soukromým 
vlastníkům a horní dvůr obci. Horní 
dvůr čeká v  nedaleké budoucnosti 
velká proměna související se stěhová-
ním obecního úřadu.

Vodárna
Ulice Za Vodárnou nestojí dlouho, 
domy se zde začaly stavět v  roce 
2008. Proč ale Za Vodárnou?

Dojdete-li na konec této ulice, mů-
žete vidět na pozemku pana Klašky 
studnu, která byla vyhloubena v roce 
1959 a  která měla zásobovat vodou 
odchovnu hovězího dobytka v dolním 
dvoře a později i kravín JZD postave-
ný za ulicí Krátká. Vedle této studny 
dodnes stojí malá budova, bývalá vo-
dárna, kde byly nádrže s vodou.

Na Budínku
Dnes již zaniklé povolání ponocné-
ho bylo vykonáváno i  v  Kobylnicích. 
Kobylnice měly ponocné dva. Hlav-
ním úkolem ponocného bylo nejen 
držet hlídku před lupiči, ale zejména 
požární stráž – v dobách, kdy se sví-
tilo ohněm, byly požáry velmi časté. 
K  dalším úkolům ponocného bylo 
vyhlašování času každou hodinu na 

roh, což dobře posloužilo k rannímu 
buzení do práce. A odtud tedy název 
ulice Na Budínku, odkud ponocný, 
zároveň i  obecní pastýř, vycházel 
z obecní pastoušky (v místech dnešní 
knihovny na č. 42).

Postupem času funkce ponocného 
pozbyla na významu, nicméně až do 
roku 1950, než byl zaveden obecní 
rozhlas, se stále používalo bubnová-
ní ke svolávání občanů k vyhlašování 
zpráv místního úřadu.

Kovárna
Někteří si jistě ještě pamatují dřívější 
název dnešní restaurace Sokolovna: 
restaurace Za Kovárnou. Proč vlastně 
tento název?

Kobylnice měly obecní kovárnu 
v  místě, kde je dnes hasičská zbroj-
nice. Tato kovárna byla postavena 
v roce 1893 za 500 zlatých. Po nece-
lých 40 letech, 19. června 1932, byla 
na jejím místě otevřena hasičská 
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zbrojnice Sboru dobrovolných hasi-
čů, která zde i po rekonstrukcích sto-
jí dodnes. Povědomí o staré kovárně 
ale zůstalo.

Mlýn
Ulice U  Mlýna má své jméno podle 
mlýna, který vedle ní stával. Dnes již 
celkem nenápadná budova u křižovat-
ky ulic U  Mlýna, Táborské a  Poněto-
vické plnila v historii významnou roli 
obživy obce. Mlýn se v obci vyskytoval 
již před několika stovkami let. Mlýn-
ské kolo poháněla voda z  mlýnského 
náhonu, který se vinul přibližně od 
místa, kde se Pracký potok vlévá do 
Říčky, přes dnešní cyklostezku od Po-
nětovic, pokračoval dnešní ulicí Hlou-
šek, dále pak místy klikatého chodní-
ku na ulici Táborská, kudy vtékal do 
mlýna. Voda se pak opět vracela do 
Říčky. Dodnes je možné vidět na konci 
ulice Táborské malý most, pod kterým 
voda náhonu protékala.

Mlýn zažil rozmach po odkoupení 
od sokolnického velkostatku, kdy jej 
na začátku 19. století získala rodina 
Müllerů. Přes sto let jej úspěšně pro-
vozovali, po 1. sv. válce však přišly 

za komisi historickou a letopiseckou 
Michal Špondr

finanční problémy a  upadající mlýn 
odkoupil v  r. 1934 mlynář Josef Roz-
kydal z Telnic a začal jej rekonstruo-
vat a  modernizovat. Pak však přišla 
2. sv. válka, kdy se nesmělo mlít, po 
ní přišla doba komunismu nepřející 
soukromému vlastnictví a  v  r. 1953 
byl provoz mlýna zastaven definitivně.

Cihelna
Na místě dnešního areálu firmy Fo-
rum Stany v  ulici U  Řempa stávala 
cihelna, který patřila Šebestianovi 
Svobodovi (1874  – 1935), svého času 
starostovi (1910 – 1914) a majiteli hos-
tince na č. 2. I dnes je možno vidět, 
jak je místní terén vyhloubený těž-
bou hlíny. Cihly z  této cihelny byly 
použity například při stavbě místní-
ho hřbitova v roce 1948. V roce 1950 
sem chodily ženy prát do společné 
družstevní elektrické pračky a velmi 
si tuto novinku vychvalovaly. V 50. le-
tech minulého století došlo k zastave-
ní provozu cihelny a vznikl zde sklad 
barev, laků, ředidel Řempo (řemesl-
nické potřeby) – odtud i název dneš-
ní ulice. Komín cihelny byl sestřelen 
18. října 1961.
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Od Kobylníků ke Kobylnicím
Název naší obce nebyl vždy stejný. 
Od první písemné zmínky a v dobách 
středověku se mluví o  tvrzi Kobyl-
níky. Pobělohorské období přineslo 
poněmčování a v matrikách můžeme 
číst název Kobelnitz. Podobné názvy 
měly i  okolní obce (Sokolnitz, Pun-

towitz, Slapanitz…) Je možné, že pís-
meno e se do názvu obce dostalo díky 
vlivu nářečí.

Slovo Kobelnitz se používalo v úřed-
nické dokumentaci ještě na konci 
60. let 19. století, kdy sílil odpor proti 

Rakousku-Uhersku, pak již vidíme 
například v matrikách používat slovo 
Kobelnice.

V  roce 1925 byl název obce úředně 
stvrzen jako Kobylnice.

za komisi historickou a letopiseckou 
Michal Špondr
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Rozhovor s paní knihovnicí 
LUDMILOU  URBÁNKOVOU
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Paní Ludmila Urbánková vede 
obecní knihovnu již sedmým 
rokem. Knihovna prošla v roce 

2019 s  podporou Jihomoravského 
kraje menší rekonstrukcí, ve které 
jsme vyměnili podlahovou krytinu, 
vymalovali, zakoupili nové regály, 
židle a vytvořili malý koutek pro nej-
menší děti. V naší knihovně je k dis-
pozici přes 3,5 tisíce titulů k zapůjče-
ní a paní Urbánková tento knižní fond 
nadále rozšiřuje.

Jaké věková kategorie čtenářů 
převažuje? Mladší nebo starší?

Dříve převažovala spíše starší genera-
ce. Dnes už je to vyrovnané. Dospělí 
čtenáři chodí všech věkových katego-
rií. Dětí, které si půjčují, těch je málo 
a  ve věku mezi 12 až 18 lety nemá-
me registrovaného žádného čtenáře. 
Možná je to tím, že pak zde už necho-
dí do základní školy.

Co kobylničtí občané nejvíce 
čtou? A mění se nějak trend ob-
líbených knih?

Tak nejvíce se půjčují především ro-
mantické knížky, hodně jsou oblíbe-
né historické romány a  detektivky. 
A  ano, trend se mění. Když jsem 
s  prací knihovnice před sedmi lety 
začínala, tak se především půjčovaly 
knížky od známých autorů jako jsou 
Danielle Stellová, Lisa Jackson, Vlas-
ta Javořická, Vlastimil Vondruška 
apod. V dnešní době čtenáři mají rádi 
už i  méně známé autory, začínající 
autory a poptávají knížky, které jsou 
bestsellery a novinkami na trhu.

Kolik je ročně pořizováno no-
vých knih do naší knihovny?

V počtu je to různé, něco mezi 50 až 
100 ks. Vloni to bylo 100 knížek.

A  jaké jsi letos pořídila knížky 
a jaké ještě plánuješ pořídit?

Pro děti jsem koupila pohádkový ro-
mán Lichožrouti navždy a Karlík a to-
várna na čokoládu. Pro dospělé bych 
třeba zmínila trilogii Viníci od špa-
nělské spisovatelky Mercedes Ron, 
dokoupila jsem 3. díl Šikmého koste-
la, od Patrika Hartla Gazely, historic-
ký román Oldřišky Ciprové Kateřina 
z Poděbrad. Teď čekám na podzimní 
novinky, kterých bývá velká nabídka, 
protože hodně knih vychází právě 
před Vánocemi.

„ ... nejvíce se půjčují 
především romantické 

knížky, hodně jsou 
oblíbené historické 

romány a detektivky. “
Jako knihovnice máš ke knížkám 
určitě blízký vztah, jaký je Tvůj 
nejoblíbenější autor a knížka?

Ano, čtu ráda. Nejraději mám histo-
rické romány. Moje nejoblíbenější 
spisovatelkou je asi Alena Mornštaj-
nová a  moje nejoblíbenější kniha je 
i od této autorky a jmenuje se Hana.

A  na závěr, jak se Ti líbí práce 
knihovnice?

Práci mám ráda a baví mě. Je to také 
hezké místo k setkávání lidí, jen ško-
da, že prostory v knihovně jsou malé. 
Líbilo by se mi, kdyby zde mohl být 

koutek, kde by se návštěvníci mohli 
na chvíli posadit, prolistovat časopis 
nebo jen tak popovídat, dát si kávu 
nebo čaj. Hezká je také spolupráce 
s  místní základní a  mateřskou ško-
lou, ale ráda bych uvítala ji ještě více 
prohloubit.

Takže milí občané, tímto vás srdečně 
zveme do naší obecní knihovny, kte-
rá nabízí velký výběr knih a  kde na 
vás čeká usměvavá a  vstřícná paní 
knihovnice. Registrace je od letošní-
ho roku zcela zdarma. Výpůjční doba 
je každé úterý od 15.00 do 18.00 ho-
din.

Z novinek uvádíme:

V zajetí 
divočiny,
Ulf Kvensler

Druhý 
manžel, 
Kate White

Les v domě, 
Alena 
Mornštajnová
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co?
nás čeká
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kalendář
září
19. 9. – Mše svatá
21. 9. – Burčákobraní

říjen
1. 10. – Den seniorů
5. 10. – Dýňodrakiáda
 – Podzimní bazárek
17. 10. – Mše svatá

listopad
9. 11. – Jednohubky tradiční i netradiční
11. 11. – Světluškový průvod
16. 11. – Babské hody
21. 11. – Mše svatá
24. 11. – Turnaj ve šprtecu

prosinec
1. 12. – Rozsvěcení vánočního stromu
 – Vánoční pohádka
13. 12. – Vánoční zpívání a dílny v ZŠ
17. 12. – Vánoční posezení se seniory
19. 12. – Mše svatá
24. 12. – Vánoční zpívání

Letošní kulinářská soutěž se usku-
teční v  sobotu 9.  listopadu  2024 do 
15,30 hodin a  jsme zvědaví, jakých 
tradičních variant i netradičních chu-
tí se dočkáme.

V  rámci soutěže proběhne bodovací 
soutěž, kde vítěze určí porota. Stejně 
jako jiné roky bude udělována také 
Cena kulturní komise. Letos to bude 
za originalitu.

Podrobnější pokyny budou zveřejně-
ny na plakátcích.

Součástí odpoledního programu bude 
příjemná hudba a  všem účastníkům 
dopřejeme návrat v  čase: budeme 
promítat záznam z oslavy 700 let od 
první písemné zmínky o  naší obci, 
která se konala v roce 2006.

Srdečně zveme všechny, kdo:

1. soutěžící, chtějí předvést své umě-
ní na poli výroby jednohubek,

2. diváky, kteří chtějí potěšit své 
oko i chuťové buňky,

3. pamětníky a zájemce o novější his-
torii Kobylnic, kteří chtějí zhléd-
nout záznam z oslavy v roce 2006.

Těšíme se na společně strávené pří-
jemné podzimní odpoledne.

Jednohubky 
tradiční 
i netradiční

za kulturní komisi 
Dana Šmídová

Michael Ulbrich, starosta

Srdečně zveme všechny naše seniory 
(od 65 let a více) v úterý 1. října 2024 
od 14.00 hodin do sálu sokolovny 
v Kobylnicích, kde společně oslavíme 
svátek Den seniorů.

Čeká Vás speciální program v  podo-
bě besedy s  Policií ČR a  vystoupení 
sborečku z  naší základní školy. Pro 
všechny hosty bude přichystáno ob-
čerstvení.

Přijďte si společně posedět a popoví-
dat. Těšíme se na Vás!

Den seniorů

Cvičení 
pro ženy – 
začínáme 
8. října 2024!

Helena Dvořáčková

Zveme všechny ženy všech věkových 
kategorií na cvičení s  prvky strečin-
ku, rehabilitačního cvičení i posilová-
ní různých svalových skupin. Cvičení 
bude probíhat každé úterý od 18:00 
do 19:00 hodin v sokolovně v Kobyl-
nicích. S sebou si vezměte vhodné ob-
lečení, cvičební obuv a podložku. Vše 
ostatní se dozvíte ve cvičení.

Těším se na vás!
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Klub 
maminek 
Kobylnice – 
začínáme 
17. září 2024!

Magdaléna Martinásková
a Dana Dostalíková

Zveme všechny maminky s  dětmi, 
které by chtěly přijít a něco hezkého 
si vyrobit, zahrát si nebo jen tak si po-
povídat, zažít hezké dopoledne s dal-
šími dětmi a  maminkami. Přijďte 
do klubovny ve dvoře za knihovnou. 
Klub bude bývat každé úterý od 9:30 
do 11:30 hodin.

Těšíme se na vás!

Komise 
pro děti 
a mládež 
vás zve:
5. 10. 2024

• Dýňodrakiáda - Přijďte si s  námi 
užít společné vyřezávání dýni 
a  pouštění draků. Na nejhezčí 
dýně čekají krásné ceny a pro ka-
ždého účastníka odměna

• Bazárek dětského oblečení, vyba-
vení, hraček a her.

11. 11. 2024
• Svatomartinský průvod - Těšit se 

můžete na procházku kolem obce 
a poté se sejdeme v parku kde při-
jede svatý Martin na koni

• Ve spolupráci školy a komise pro 
děti a mládež se děti mohou přijít 
svého koníka vyrobit.

U  příležitosti Světového dne hos-
picové a  paliativní péče organizuje 
Oblastní charita Rajhrad již tradiční 
sbírku KOLÁČ PRO HOSPIC. Jejím 
záměrem je veřejnosti prezentovat 
význam hospicové a paliativní péče, 
současně prostřednictvím veřejné 
sbírky podpořit péči o pacienty s ne-
vyléčitelným onemocněním.

Sbírka se bude konat 9.  října  2024 
a  výtěžek bude využit na pořízení 
zdravotnického a  převazového ma-
teriálu, prostředků k  ošetření ran 
a proleženin, včetně jejich prevence. 
Dále budou zakoupeny hygienické 
pomůcky, inkontinenční pomůcky, 
kosmetické přípravky, výživové pří-
davky a  další bílkovinné doplňky 
stravy.

Koláč, který 
pomáhá

O pacienty v terminálním stádiu one-
mocnění pečuje tým složený z  léka-
řů, všeobecných a praktických sester, 
sociálních pracovníků, psychologů, 
pečovatelů, duchovních a dobrovolní-
ků 24 hodin denně, 7 dní v týdnu. Za-
měřuje se především na úlevu od bo-
lesti, předchází proleženinám, mírní 
nevolnost, zvracení a  jiné potíže, 
které mohou provázet jejich onemoc-
nění. Důraz je kladen na individuální 
přístup, důstojnost, bezpečí a  maxi-
mální komfort pacientů. 

Podrobné informace o  sbírce budou 
aktualizovány na webových strán-
kách www.rajhrad.charita.cz.

KONTAKT:
Jitka Štefánková
Oblastní charita Rajhrad
Jiráskova 47, 664 61 Rajhrad
tel: +420 730 599 752
mail: jitka.stefankova@rajhrad.charita.cz
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email: kobylnicke.listy@kobylnice.cz
nebo přineste osobně na obecní úřad

nebo vhoďte do schránky obecního úřadu

Máte nápad na článek?
Napište nám!

Rádi ho zveřejníme.

Periodický tisk územního samosprávného celku. Vydává Obec Kobylnice, Na Budínku 240, 664 51 Kobylni-
ce, IČ 00488160, evidenční číslo: MK ČR E 17543. Toto číslo vyšlo 16. září 2024. Sazba a grafi cké zpracování:
Obec Kobylnice – Šimon Kvasnička. Příští číslo vyjde 16. prosince 2024 a uzávěrka je 24. listopadu 2024.
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